

世界象棋联合会
WORLD XIANGQI FEDERATION

中国·北京·天坛东路80号，邮政编码：100061
NO.80 TIAN TAN DONG ROAD, BEIJING 100061, CHINA
TEL: 86-10-87559136 FAX: 86-10-67115732
E-mail: wxiangqifs@126.com



2024 第四届世界象棋公开赛竞赛规程

一、主办单位

世界象棋联合会

二、承办单位

爱尔兰象棋协会

三、协办单位

欧洲象棋联合会

四、支持单位

中国驻爱尔兰大使馆、都柏林大学孔子学院

五、竞赛日期

2024 年 8 月 10 日至 13 日（爱尔兰都柏林时间）

六、竞赛地点

都柏林大学孔子学院

七、竞赛组别

团体组、青少年组（U18、U15、U12）

八、竞赛项目

男子团体、女子团体、男子个人、女子个人

九、参赛资格

（一）各世象联会员单位，及其下属协会均可组队参加比赛；

（二）非世象联会员单位可通过所在洲际其他世象联会员推荐参赛；

（三）团体组：

1.男子团体 3 人，女子团体 2 人；

2.各组别均可以有最多 1 名外援棋手。

（四）青少年组：

1.U18 组：2006 年 1 月 1 日至 2008 年 12 月 31 日出生的运动员；

2.U15 组：2009 年 1 月 1 日至 2011 年 12 月 31 日出生的运动员；

3.U12 组：2012 年 1 月 1 日至 2016 年 12 月 31 日出生的运动员；

4.各组别参赛名额不限。

(五) 参加团体、青少年组别的参赛队可报领队**2**名，教练**2**名；如仅参加团体或青少年组别的参赛队可报领队、教练各**1**人，领队和教练可兼任队员。

十、比赛办法

(一) 比赛采用《世界象棋规则》；

(二) 比赛用时每方**40**分钟，每走一步加**15**秒；

(三) 团体组：

- 1.采用分台定人制，棋手台次由各队在报名时自行确定；
- 2.男子组比赛设**3**台，依据参赛队伍数量确定赛制及轮次；
- 3.女子组比赛设**2**台，依据参赛队伍数量确定赛制及轮次；
- 4.个人名次区分：按个人积分排名，个人积分高者列前。个人积分若相同，则比较团体排名，仍无法区分则并列。

(四) 青少年组：

- 1.根据各年龄组参赛人数确定赛制及轮次；
- 2.各组别参赛人数不足**6**人时，将优先按照性别合并组别，编入临近高年龄组混组比赛，分组录取，录取名次为**N-1**；各组别参赛人数不足**3**人时，取消该组别。

十一、报名办法

(一) 世象联的会员单位组织本协会及其下属协会各参赛队统一报名。

(二) 非世象联会员单位由所在洲际推荐单位统一报名。

(三) 请各协会于 **2024 年 6 月 30** 日前将加盖公章的报名表 (附件 1) 和所有人员彩色电子照片电邮至第四届世界象棋公开赛组委会邮箱: 1418975462@qq.com, 并抄送世象联秘书处: wxiangqifs@126.com。

(四) 报名费:

1. 男子团体: 各队收取 **200** 欧元报名费;

2. 女子团体: 各队收取 **100** 欧元报名费;

3. 青少年组: 免收报名费

4. 收费方式: 与组委会联系, 转账至以下组委会账户或微信/支付宝支付。

账户: Zhong Xue, European Xiangqi Federation

IBAN: DE20 7015 0000 1004 5930 16

BIC(Swift-Code): SSKMDEMMXXX

支付宝账号: 13976116686

十二、奖励办法

(一) 团体组：

1.男子团体奖励前 8 名，其中 1-3 名颁发奖金、奖杯、奖牌和证书，4-8 名颁发证书；

2.女子团体奖励前 3 名，颁发奖金、奖杯、奖牌和证书；

3.个人最佳得分手奖

(1) 男子：金牌得分手 1 名、银牌得分手 2 名、铜牌得分手 3 名。

(2) 女子：金牌得分手 1 名、银牌得分手 1 名、铜牌得分手 1 名。

4.飞象奖（该奖项授予非华越裔棋手）

(1) 男子：金象奖 1 名、银象奖 1 名、铜象奖 1 名。

(2) 女子：金象奖 1 名、银象奖 1 名、铜象奖 1 名。

(二) 青少年组：

1. 各组别均奖励前 6 名，其中 1-3 名颁发奖牌，4-6 名颁发证书，全部参赛者均获得参赛纪念证书；

2. U15 组男子、女子冠军选手，将获得直接进入 2025 年世界象棋锦标赛 U16 组参赛资格,如不参加,该资格不顺延。

(三) 如符合条件，可按《世界象棋联合会棋手技术等级标准（修订版）》，获得相应等级称号（外援棋手不能获

批技术等级称号)。

十三、费用

(一) 各队一切费用自理，包括国际旅费和比赛期间的食宿费。

(二) 请各队自行购买赛事期间个人保险。

(三) 参赛队可自行预定或选择组委会推荐的酒店。

十四、着装

(一) 开、闭幕式：请着正装出席。

(二) 赛场：请棋手着正装或各队统一队服。

十五、未尽事宜，另行通知。

十六、本规程最终解释权属世界象棋联合会秘书处。



附件：1.2024 第四届世界象棋公开赛报名表；

2.2024 第四届世界象棋公开赛日程安排；

3.2024 第四届世界象棋公开赛奖励办法；

2024 4th World Xiangqi Open Regulation

1. Organizer: World Xiangqi Federation
2. Host: Ireland Xiangqi Association
3. Co-Host: European Xiangqi Federation
4. Supporter: Embassy of the People's Republic of China in Dublin,
UCD Confucius Institute for Ireland
5. Competition Date: August 10-13, 2024 (Dublin Time, Ireland)
6. Competition Venue: UCD Confucius Institute for Ireland
University College Dublin
7. Competition Groups: Team; Youth (U18, U15, U12)
8. Competition Events: Men's team; Women's team; Men's individual; Women's Individual
9. Qualification:
 - 1) WXF Members and its affiliated Associations can team up to participate.
 - 2) Non WXF members and associate members can join through recommendation of WXF members of their continent.
 - 3) Team Group
 - i. Each participating team may register 3 players for Men's team, 2 players for Women's team.
 - ii. Each team can have up to one Guest Player of other Associations.
 - 4) Youth Group
 - i. U18 : Players born between 1st Jan. 2006 to 31st Dec. 2008

- ii. U15: Players born between 1st Jan. 2009 to 31st Dec. 2011
 - iii. U12: Players born between 1st Jan. 2012 to 31st Dec. 2016
 - iv. No limit for numbers of participants
- 5) Each participating team registered for both Team and Youth Groups may register 2 team leaders and 2 coaches; each participating team registered for only Team or Youth Group may register 1 team leader and 1 coach. Team leader and coach can be acted as players as well.

10. Competition Method:

- 1) The WXF Xiangqi Competition Rules will be adopted.
- 2) Competition timing: 40 minutes + 15 seconds increment per player per game.
- 3) Team Group
 - i. The tables of the game players should be fixed according to the entry form submitted by each team;
 - ii. The Men's Team is set by 3 tables. The competition method and number of rounds of the matches will depend on the number of the men teams registered;
 - iii. The Women's Team is set by 2 tables. The competition method and number of rounds of the matches will depend on the number of the women teams registered.
 - v. Ranking of individual:
According to the personal points ranking, the highest personal points listed first, if the individual points are the same, then the group rankings will be compared. Same ranking if they will still be indistinguishable.

4) Youth Group

- i. The competition system and number of rounds of the matches will be determined in accordance with the number of the participants registered in each group.
- ii. If the Group which the number of participants is less than 6, then this Group will be integrated to the closest elder age Group with the priority of gender. The competition will be merged together but the place and prize will be determined and awarded separately with N-1; If there are less than 3 participants per Group, the tournament of this Group will be cancelled.

11. Registration:

- 1) WXF Members and its affiliates can unify its registrations.
- 2) Non WXF members and associate members can register through recommendation of WXF members of their continent.
- 3) All teams shall fill out the Entry form (Appendix 1) and email together with color e-photos of all the team members to 2024 4th World Xiangqi Open Organizing Committee by June 30, 2024.

E-mail: 1418975462@qq.com

c.c. to Secretariat of the WXF: wxiangqifs@126.com

4)Entry fee:

- i. 200 € for each Men's team;
- ii. 100 € for each Women's team;
- iii. waive of entry fee for participant of Youth Group;
- iv. Please contact Organizing Committee to make the payment to the bank account of the organizer, or via T/T, WeChat or Ali Pay (ID: 13976116686).

Zhong Xue, European Xiangqi Federation

IBAN: DE20 7015 0000 1004 5930 16

BIC(Swift-Code): SSKMDEMXXX

12. Ranking and Awards

Team Group

- 1) The Men's team rewards the top 8 teams, with 1-3 awarded prizes, trophies, medals and certificates, and 4-8 certificates
- 2) The Women's team rewards the top 3 teams, with 1-3 awarded prizes, trophies, medals and certificates
- 3) Individual Best Scorer Award
 - i. Men: 1 Gold Scorer, 2 Silver Scorers, 3 Bronze Scorers
 - ii. Women: 1 Gold Scorer, 1 Silver Scorer, 1 Bronze Scorer
- 4) Elephant Award (awarded to non-Chinese-non-Vietnamese players)
 - i. Men: 1 Gold Elephant Winner, 1 Silver Elephant Winner, 1 Bronze Elephant Winner
 - ii. Women: 1 Gold Elephant Winner, 1 Silver Elephant Winner, 1 Bronze Elephant Winner

Youth Group

1) Each group: prize for place 1-6, place 1-3 medal, 4-6 certificates, each participant will have certificate in line with his/her place;

2) The men and women champion of U15 age group, will qualify to enter 2025 World Xiangqi Championship (Youth U16 Group), if the player give up the entry, no substitute for the later places;

3) The corresponding title according to “Standards of WXF Player Technical Grade (Revised Edition)” will be awarded if other preconditions are fulfilled (No title will be awarded to the Guest Player).

13. Expenses

1) Each team shall bear its own cost including international traveling expenses and local accommodations.

2) All teams are required to purchase personal insurance during the event.

3) Please book the hotels by yourselves or via the recommendation by the Organizing Committee.

14. Dressing Code:

1) Opening and Closing Ceremonies: Please attend with formal dress.

2) Match Field: Formal dress or team uniform

15. Any other issues not mentioned will be informed later.

16. The interpretation right of this Regulation belongs to the Secretariat of the World Xiangqi Federation.

World Xiangqi Federation

11 April 2024

Appendix 1: 2024 World Xiangqi Open Entry Form

Appendix 2: 2024 World Xiangqi Open Schedule

Appendix 3: 2024 World Xiangqi Open Award Method